
 ضرورت اصلاح 
وضعيت اخلاقي و فرهنگي در فوتبال

حرف هاي ديروز علي كفاشيان درباره لزوم كار فرهنگي در ورزش، دغدغه 
خيلي از دلسوزان ورزش است كه بارها به عناوين مختلف بيان شده و از 
بي توجهي به آن انتقاد شده است. حالا هم رئيس فدراسيون فوتبال كه به 
جمع فوتسالي ها رفته بود، در واكنش به حاشيه هاي ليگ فوتسال، از توجه 
به برنامه هاي فرهنگي در جهت كم كردن حاشيه ها و بي اخلاقي هاي رايج 
صحبت كرده است. اعتراف علي كفاشيان به كم كاري در اين حوزه ها، 
مي تواند اولين قدم در جهت تلاش براي بهبود فضاي فرهنگي فوتبال و 
فوتسال باشد. كمتر كسي است كه اين روزها از فضاي فرهنگي حاكم بر 
ورزشگاه ها و بي اخلاقي هايي كه در سطوح مختلف فوتبال و فوتسال بين 
مديران و مربيان گرفته تا بازيكنان صورت مي گيرد، انتقاد نكند. البته اين 
دغدغه اي نيست كه مربوط به امروز و ديروز باشد و سال هاست كه فوتبال 
ايران با انواع و اقسام حاشيه هاي مختلف كه ريشه آن كم كاري در زمينه 
كارهاي فرهنگي است، روبه رو است. گسترش فحاشي ها در ورزشگاه ها، 
درگيري و دعوا بين بازيكنان و مربي��ان و زد و خورد با داوران و افزايش 
مسائل غيراخلاقي خارج از زمين مسابقه و خيلي از موارد ديگر، از جمله 
حاشيه هايي است كه از بي توجهي به مسائل فرهنگي و اخلاقي نشئت 
مي گيرد. گسترش بي اخلاقي ها در شرايطي است كه پسوند فرهنگي قبل 
از نام همه باشگاه ها وجود دارد، اما به نظر مي رسد تنها موضوعي كه در 
سال هاي اخير باشگاه ها و البته فدراسيون فوتبال به آن توجه نمي كنند، 

همين توجه به مسائل فرهنگي و اخلاقي است. 
فراموش��ي اين وظيفه مهم هم زمينه ساز آس��يب هاي زيادي در فوتبال 
و فوتسال كشور ش��ده است و همين س��بب ش��ده تا جار و جنجال ها و 
بي اخلاقي ها در فضاي فوتبال روز به روز بيشتر شود تا جايي كه برخي از 
مرگ اخلاق در فوتبال صحبت مي كنند. در اين زمينه فدراسيون فوتبال 
و باشگاه ها را بايد مقصران اصلي رواج بي اخلاقي ها و مسائل ضد فرهنگي 
در فوتبال كشور دانست كه با گذشتن از كنار اين وظيفه مهم راه را براي 
گسترش ناهنجاري ها در ورزش فوتبال باز كرده اند. البته ورود پول هاي 
بي حساب و كتاب به فوتبال و گردش هزار ميلياردي اين ورزش در طول 
يك فصل س��بب ش��ده تا مس��ائل مالي در اولويت قرار بگيرد و كار روي 
برنامه هاي فرهنگي فراموش شود. به همين علت، كار فرهنگي در فوتبال به 
برگزاري همايش هاي نمايشي و نصب چند بنر خلاصه شده است؛ كارهايي 
كه تنها براي خالي نبودن عريضه و پر كردن رزومه مديران فوتبالي انجام 
مي شود، بدون آنكه هيچ تأثيري در تلطيف فضاي فرهنگي ورزش فوتبال 
داشته باش��د. به همين خاطر با توجه به صحبت هاي ديروز كفاشيان، به 
نظر مي رس��د كه كاهش ناهنجاري ها و بهبود فضاي فرهنگي فوتبال به 
انجام فعاليت ه��ا و برنامه هايي احتياج دارد ك��ه بتواند تكاني به وضعيت 
فرهنگي فوتبال ايران بدهد و اين امر هم تنها اراده مسئولان را مي طلبد، 
اينكه به جاي ش��عار دادن، در ميدان عمل قدمي ب��راي فضاي فرهنگي 
فوتبال انجام دهند. به طور قطع با توجه ب��ه وضعيت آلوده فوتبال از نظر 
فرهنگي و اخلاقي، رفع اين حاشيه ها زمانبر خواهد بود، اما با اين حال بايد 
هم فدراسيون هم باشگاه هاي ورزشي در صورتي كه واقعاً به كار فرهنگي 
اهميت مي دهند و اخلاق برايشان اولويت دارد، از جايي كار روي مسائل 
فرهنگي را آغاز كنند تا با اقداماتي ك��ه در اين زمينه ها صورت مي گيرد، 

فضاي فوتبال از ناپاكي ها و بي اخلاقي ها به مرور زمان پاك تر شود. 
با توجه به شرايطي كه فوتبال كشورمان از نظر فرهنگي بر آن حاكم است، 
ديگر دوران شعار دادن گذشته اس��ت و ادامه كم كاري ها و بي توجهي 
به فضاي فرهنگي فوتبال، مي تواند در  آينده ضربات جبران ناپذيري را 
به حيثيت فوتبال در جامعه وارد كند، هر چند اي��ن روزها هم فوتبال 
در بين مردم از رواج فس��ادهاي مالي و اخلاقي در اين ورزش كم ضربه 
نخورده است. به همين خاطر هم مديران و تصميم گيرندگان فوتبال بايد 
فكري جدي براي اصلاح اين شرايط بردارند و هم انتظار مي رود كفاشيان 
كه خود معترف به وضعيت نامناسب فرهنگي فوتبال و فوتسال است، 
براي بهتر شدن ارتقاي فرهنگ و اخلاق در فوتبال قدم عملي بردارد و 

صحبت هايش در حد شعار باقي نماند! 

 بازداشت سوشا مكاني
با شكايت خصوصي

دروازه ب�ان پرحاش�يه پرس�پوليس بازداش�ت ش�د. سوش�ا 
مكاني ك�ه دي�روز ب�راي اداي توضيحات به دادس�را رفت�ه بود، 
با صدور ق�رار بازداش�تش از س�وي مق�ام قضايي روبه رو ش�د. 
خبرگزاري ميزان ديروز در خبري اعلام كرد، مكاني به دليل ش��كايت 
ش��اكي خصوصي اش به زندان رفته اس��ت. يك منبع آگاه قضايي در 
گفت و گو با اين رس��انه اين موضوع را تأييد كرد: »قرار بازداشت موقت 
سوشا مكاني ظهر ديروز به علت داشتن شاكي خصوصي صادر شد و وي با 
قرار بازداشت به زندان رفت.« اين در حالي است كه دروازه بان پرسپوليس 

به اين حكم اعتراض كرده و منتظر تصميم مرجع قضايي است. 
   عكس هاي خصوصي دردسرساز

انتشار عكس هاي خصوصي س��نگربان پرس��پوليس آغازگر حاشيه 
جديدي براي اين بازيكن بود. سوشا مكاني كه بارها در مستطيل سبز 
با حاش��يه هاي فراوان دس��ت و پنجه نرم كرده بود، اين بار با لو رفتن 
چند عكس خصوصي اش با دردسر تازه اي مواجه شد؛ عكس هايي كه 
در زمان كوتاهي در شبكه هاي اجتماعي دس��ت به دست  شد و خبر 
آن هم در رس��انه ها س��ر و صداي زيادي به پا كرد. مكاني براي آنكه 
نشان دهد در اين مسئله بي تقصير بوده، علاوه بر اظهار ناراحتي اش از 
موضوع، رسماً شكايت كرد تا پليس فتا پيگير اين شكايت شود. حال 
آنكه انتشار عكس هاي مذكور در فضاي مجازي سبب شد تا مكاني به 
شعبه ويژه جرائم ورزشي دادسراي فرهنگ و رسانه احضار شود. سردار 
اشتري نيز رسيدگي به اين پرونده را در دادسرا تأييد و اعلام كرد كه 
هر نتيجه اي دستگاه قضايي اعلام كند، نيروي انتظامي اقدامات لازم 

را انجام خواهد داد. 
   بازداشت و خروج از ليست پرسپوليس

پس از تأييد بازداش��ت و مشكلات حاش��يه اي پيش آمده براي سوشا 
مكاني، مسئولان باشگاه پرسپوليس حسابي نگران شده اند. در شرايطي 
كه انتشار خبر زنداني شدن مكاني براي سرخپوشان شوكه كننده بود، 
ايمان صادقي دروازه بان دوم اين تيم نيز ديروز قراردادش را فسخ كرد 
تا دروازه پرس��پوليس براي نيم فصل دوم خالي بماند. شكايت شاكي 
خصوصي احتمالاً به خروج اسم سوش��ا مكاني از جمع قرمزها منجر 
مي شود. حواش��ي اين گلر آنقدر زياد بوده كه مس��ئولان باشگاه براي 
جلوگيري از تشديد حواشي، چاره اي جز خط زدن مكاني ندارند. در اين 
صورت به خدمت گرفتن يك دروازه بان خوب در تعطيلات ليگ دغدغه 
اصلي برانكو خواهد بود. مصطفي قنبرپور مربي پرسپوليس در گفت و گو 
با »تسنيم« تلويحاً اين خبر را تأييد كرده است: »اتفاقي كه براي سوشا 
رخ داده واقعاً جاي تأسف دارد و اميدوارم مشكل پيش آمده براي مكاني 
جدي نباشد و او هر چه زودتر به جمع ما برگردد. با توجه به مشكل پيش 
آمده براي مكاني بايد ديد مديريت باش��گاه با جدايي صادقي موافقت 
خواهد كرد يا نه. ما به دنبال جذب دروازه بان جديد هستيم تا در صورت 

رخ دادن هر اتفاقي اين وسط پرسپوليس ضربه نخورد.« 
   پرونده سوشا در كميته اخلاق

احتمال منشوري ش��دن سوشا مكاني مش��كل جديد اين دروازه بان 
است. محمد حميسي، مسئول حراست فدراسيون فوتبال در گفت و گو 
با خبر آنلاين به اين موضوع اش��اره كرد: »به هر حال بعد از انتش��ار 
عكس هاي خصوصي، اين بازيكن ما از او دعوت كرديم. سوش��ا هم به 
همراه آقايي كه با اس��ناد هويتي توانست ثابت كند پدر دختر خانمي 
است كه عكس هايش همراه با سوشا منتشر شده، به فدراسيون آمده 
بود. تأكيد سوشا روي اين بود كه تلگرامش را هك كرده و توانسته اند 
به هيستوري تلگرامش دس��ت پيدا كنند و عكس هاي قديمي اش را 
هم به دست بياورند. البته وقتي با چند كارشناس در اين باره صحبت 
كرديم، امكانش را رد نكردند، ولي اين مس��ئله نياز به پيگيري بيشتر 
دارد. ما پرونده را از جنبه فوتبالي اش بررسي مي كنيم و اين ضربه اي 
است كه از نظر صيانت حرفه اي به فوتبال خورده است. به هر حال يك 
بازيكن با سابقه ملي بايد حواسش جمع باشد. به همين دليل با دستور 
آقاي كفاشيان، پرونده در كميته اخلاق بررسي مي شود تا درباره اش 
به نتيجه برسيم. بايد ادعاهاي آقاي مكاني را بررسي كنيم و پرونده را 
جهت تصميم گيري به كميته اخلاق بفرستيم. قطعاً مسئولان محترم 
قضايي دلايل خودش��ان را براي بررس��ي پرونده دارن��د و چنانچه به 
تصميم و حكمي در اين باره برسند، فدراسيون فوتبال به اين تصميم 

احترام مي گذارد و تمكين مي كند.«

البته اين نخستين بار نيس��ت كه عربستاني ها با 
پيش كشيدن بهانه اي، عنوان كرده اند كه در ايران 
بازي نخواهند كرد. در واقع سعودي ها همواره سعي 
دارند با اس��تفاده از ترفند هاي اينچنيني،  ورزش 
ايران را به انزوا بكشانند و آن را دستخوش چالش 
كنند؛ يك بار به بهانه واهي نبود امنيت در ايران، 
يك بار به بهانه شادي پس از گل بازيكنان ايراني ، 
يك بار به بهانه دادن شعار سياسي در ورزشگاه، يك 
بار به بهانه آب هاي مس��موم و حالا به بهانه تنش 
ايجاد شده بين مس��ئولان دو كشور. تنش هايي 
كه البته سياسي است و دخلي به ورزش ندارد كه 
عربس��تاني ها بخواهند از آن به عنوان دستاويزي 
براي رسيدن به اهداف كثيف خود استفاده كنند، 
اما براي آنها كه هدفي جز به چالش كشيدن و ايجاد 

حاشيه براي فوتبال و همچنين ورزش ايران ندارند، 
اين مسئله اهميتي ندارد كه تنش هاي ايجاد شده 
بين مسئولان دو كشور سياسي است و نبايد آن را 

به ورزش دخالت داد. 
   تحريك سياسي عربستاني ها

در پي اختلافات و اتفاقات اخير، عربس��تاني ها بار 
ديگر با رفتار تحريك آميز، دست به شيطنت بيرون 
از زمين مسابقه زده و هنوز ليگ قهرمانان آسيا شروع 
نشده، عبدالله البترجي، نايب رئيس باشگاه الاهلي 
كه به احتمال زياد تيمش با تيم نفت تهران همگروه 
خواهد شد، دست به تحريك باشگاه هاي عربستاني 
زده و ادع��اي غيرمعقول��ي را مطرح كرده اس��ت: 
»باشگاه الاهلي نامه اي به كنفدراسيون فوتبال آسيا 
خواهد نوشت و در آن از سران AFC مي خواهيم 

كه ديدارهاي الاهلي با نمايندگان ايران را در ليگ 
قهرمانان آسيا در زميني بي طرف برگزار كند.«

باش��گاه الاهلي البته تنها باش��گاهي نيست كه 
چنين خواسته اي دارد. عبدالرحمان بن مساعد، 
رئيس س��ابق باشگاه الهلال عربس��تان هم كه به 
ايران ستيزي مش��هور اس��ت و همواره اظهارات 
تندي را عليه تيم ه��اي ايراني بر زب��ان مي آورد، 
چنين خواسته اي دارد: »از باشگاه هاي عربستاني 
مي خواهيم كه با نوشتن نامه اي به كنفدراسيون 
فوتبال آسيا خواستار برگزاري ديدارهاي خود با 
نمايندگان ايران در زميني بي طرف باشند. نه ما 
مي خواهيم به ايران برويم و نه مي خواهيم آنها به 
عربستان بيايند. از باشگاه هاي عربي مي خواهم با ما 
همدردي كنند و چنين خواسته اي را درك كنند. 

امنيت بازيكنان مهم تر از هر چيزي است و نمي توان 
در چنين كشوري كه دشمن ماست، امنيت خود را 
حفظ كرد. نيازي نيست كه رفتارهايي را كه آنها با 

ما داشتند، يادآوري كنم.«
AFC شكايت به   

البته كارشكني عربستاني ها مبني بر اينكه ديگر 
نمي خواهند با تيم هاي ايراني بازي كنند، از سوي 
مس��ئولان ايراني بي جواب نمانده اس��ت و ايران 
شكايت خود را در اين راستا از باشگاه هاي عربستاني 
به AFC ارسال خواهد كرد. مس��ئله اي كه تاج، 
رئيس سازمان ليگ به آن اذعان دارد: » در ماده 3 
و 4 اساسنامه كنفدراسيون آسيا آمده كه نبايد نگاه 
سياسي بر ورزش به خصوص فوتبال وجود داشته 
باشد. البته عربستاني ها سابقه اين مسائل را دارند 
كه البته هر بار ما مدارك خودم��ان را ارائه كرديم 
و خوشبختانه كنفدراس��يون فوتبال آسيا پاسخ 
آنها را داد. تيم هاي عربستاني هر ساله هزينه هاي 
كلاني مي كنند و جنگ هاي رسانه اي را هم به راه 
مي اندازند، اما توصيه ما اين اس��ت كه باشگاه هاي 
الهلال، النصر، الاهل��ي و... خود را بازيچه دس��ت 
سياسيون نكنند و فوتبال را فوتبالي ببينند. اتفاقي 
در تهران نيفتاده، اما اگر اين مسائل ادامه پيدا كند و 
اين جوسازي ها انجام شود، مي توانيم از آنها شكايت 
كنيم و به صورت جدي هم مسئله را دنبال خواهيم 
كرد. قرار است در اين راستا شكايتي به كنفدراسيون 
آسيا ارسال كنيم؛ چراكه عربستان سابقه چنين 
مسائلي را داشته است. حركت عربستاني ها زشت 
اس��ت، آنها ورزش را هم سياسي كرده اند و خود را 
دستمايه سياسيون عربس��تان قرار داده اند. با اين 
همه خوشبختانه سازمان ليگ، فدراسيون فوتبال 
و باشگاه ها كار خودش��ان را مي كنند و اميدواريم 
باش��گاه ها درون زمين چمن پاس��خ محكمي به 
عربستاني ها بدهند و اتفاقي بهتر از اين وجود ندارد. 
از نظر ما هيچ اتفاقي رخ نداده و ايران كشور امني 
است. بزرگان فوتبال دنيا مثل فيگو، روبرتو كارلوس 
و... به ايران آمدند و استقبال خوبي از آنها شد و حتي 
صحبت هاي خوبي در رس��انه هاي خارجي درباره 
ايران انجام دادند. فدراس��يون فوتبال قطعاً پاسخ 
عاقلانه اي به اين مس��ائل خواهد داد و ما شكايت 
 AFC جدي خود را تنظي��م كرده اي��م و آن را به
تسليم مي كنيم؛ چراكه مسئولان عربستاني عنوان 
كرده اند، در ايران بازي نمي كنند. بايد با نگاه سياسي 

و زشت عربستاني ها برخورد و آن را محكوم كرد.«
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 سرمايه هاي ملي ورزش
نيازمند توجه معنوي و مادي هستند

مهاج��رت كش��تي گيران ايران��ي ب��ه 
كشورهاي همس��ايه بايد هرچه سريع تر 
آسيب شناسي شود تا بيش از اين شاهد 

مهاجرت سرمايه هاي ملي مان نباشيم. 
متأسفانه در سال هاي اخير برخي كشورها 
كه در عرصه ورزش محلي از اعراب ندارند، 
ورزش��كاران ساير كش��ورها را به خدمت 
گرفته اند. قطر و آذربايج��ان در اين راه از 
همه بيش��تر فعال بوده اند و كشتي گيران 
و تكواندوكاران ما بيش از پيش مورد توجه آذربايج��ان قرار گرفته اند. 
برخوردهاي حذفي و تصميم هاي خلق الساعه سبب مي شود ورزشكاران 
سرخورده شوند و عطاي كار را به لقايش ببخش��ند. البته آذربايجان با 
استفاده از ورزشكاران و مربيان ايراني در اين دو رشته به موفقيت هايي هم 
دست يافته است. به جرئت مي توانم بگويم كه اگر در انتخاب كادرهاي 
فني و ورزشكاران عدالت رعايت شود، هم كشتي گيران و هم مربيان از 
سوي وزارت ورزش، كميته ملي المپيك و فدراسيون مورد كم لطفي قرار 
نگيرند و آينده شان تأمين باشد، هيچ وقت از وطنشان دست نمي كشند.  
براي آنكه سرمايه هاي كشتي و ساير رشته ها را از دست ندهيم بايد بستر 
را براي حفظ آنها فراهم كنيم. به غير از آذربايجان س��اير كش��ورها هم 
خواهان كشتي گيران ما هستند؛ كشتي  گيراني كه در المپيك صاحب 
مدال مي ش��وند، جايزه اي را كه برايش��ان در نظر گرفته شده دريافت 
مي كنند، اما آنها كه مدال نمي گيرند هيچ حمايتي از آنها نمي شود و در 
حقيقت آينده اي ندارند. اين در حالي است كه مدال آوران المپيك هم از 
بي توجهي ها و تأمين نبودن آينده خود ناراضي هستند! مگر قرار است چند 
نفر از كشتي گيران اعزامي به المپيك مدال بگيرند؟ نبايد ملي پوشانمان 
را به اين راحتي فراموش كنيم. قطعاً براي كشتي گيران هيچ كجا بهتر از 
وطن نخواهد بود و آنها هم همانند ساير ورزشكاران ايراني به وطنمان عرق 
دارند، اما اين مسئله بايد دو طرفه باشد. نخبه هاي ورزش سلامت، خانواده 
و جواني خود را براي موفقيت ورزش ايران مي گذارند به اين اميد كه اول از 

همه مورد توجه معنوي و پس از آن حمايت مادي قرار گيرند. 
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ساحلي بازان ايران اول آسيا، ششم جهان
آخرين رده بندي تيم  هاي ملي فوتبال ساحلي جهان از سوي سازمان جهاني 
فوتبال ساحلي اعلام شد كه بر اين اساس تيم ملي كشورمان در پايان سال 
2015 با كسب 1702 امتياز در رتبه اول آسيا و ششم جهان قرار گرفت. 

تيم  هاي روسيه، پرتغال و برزيل در اين رده بندي اول تا سوم هستند. 
-------------------------------------------------------------

15 دي آغاز اردوي كشتي فرنگي 
مرحله ششم اردوي تيم ملي كشتي فرنگي از 15 دي ماه با حضور 36 
فرنگي كار آغاز مي شود. لازم به ذكر است تيم ملي كشتي تاكنون در اوزان 
85، 75 و 98 سهميه المپيك را كسب كرده است و براي كسب سهميه 
اوزان 59، 66 و 130 كيلوگرم دو رويداد مهم قهرماني آسيا در تايلند در 

بهمن ماه و انتخابي المپيك ازبكستان در اسفندماه را پيش رو دارد. 
-------------------------------------------------------------

براي كسب سهميه المپيك مشكل داريم 
مجيد زارعيان س��رمربي تيم ملي جودو با تشريح وضعيت جودوكاران 
براي كسب سهميه المپيك گفت: اگر شرايط اعزام محجوب و مولايي به 
مسابقات آلمان و فرانسه مهيا نشود، براي كسب سهميه المپيك دچار 
مشكل خواهيم شد.  بايد شرايط حضور اين دو را مهيا كنيم تا بتوانند 

امتيازشان را براي سهميه المپيك افزايش دهند. 
-------------------------------------------------------------

 بدهكارهاي ليگ بايد تعهد دهند 
غلامرضا بهروان، رئيس كميته مسابقات ليگ برتر گفت: تيم  هاي بدهكار 
مي توانند با دادن تعهد در فصل نقل و انتقالات فعاليت داشته باشند. اين 
تيم ها بايد تعهد بدهند تا از محل درآمدهايشان بدهي هايشان را پرداخت 

كنند تا بتوانند به فعاليت شان ادامه دهند. 

  چـهـره ها/ فريدون حسن

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

بچه نيستم كه دنبالم بيايند 
درست اس��ت كه بعد از ماه ها سرانجام 
وزير ورزش حكم نايب رئيسي فدراسيون 
كشتي را به نام عليرضا حيدري امضا كرد، 
اما قهرمان كشتي كشورمان نه تنها اين 
حكم را قبول نمي كند، بلكه عنوان كرده 
قصد بازگشت به فدراسيون كشتي را نيز 
ندارد. حيدري مي گويد: »من پيش از مسابقات جهاني لاس وگاس 
از سمت نايب رئيسي استعفا داده ام، ولي چيزي نگفتم تا حاشيه اي 
به وجود نيايد. من بچه مدرسه اي نيس��تم كه دنبالم بيايند. من 
با خادم زندگي كرده ام، نيازي به اين كارها نيس��ت. ما مدل هم 
نيستيم و نمي توانيم در كنار هم كار كنيم، اصلاً هم بحثم شخصي 
نيست ولي باز هم مي گويم هر جايي كشتي ايران به من احتياج 

داشته باشد در خدمت خواهم بود.« 

هزينه يك بازيكن را به جوان ها بدهيد 
پشتوانه س��ازي و بها دادن ب��ه جوانان 
از جمله مس��ائلي اس��ت كه مي تواند به 
اعتلاي فوتب��ال هر كش��ور كمك كند 
و فوتب��ال ما نيز از اين قاعده مس��تثني 
نيس��ت. علي پروين پيشكسوت فوتبال 
كشورمان مي گويد: »مديران باشگاه ها 
بايد به جاي خرج  هاي آنچناني براي ي��ك بازيكن اين هزينه را 
براي تيم  هاي پايه خرج كنند، در اين ص��ورت هر تيم مي تواند 
سالي دو يا س��ه بازيكن جوان به فوتبال معرفي كند. امسال در 
پرسپوليس و استقلال شاهد حضور جوانان با انگيزه اي هستيم كه 
آدم از ديدن فوتبالشان لذت مي برد. بها دادن به اين جوان ها بايد 
اولويت فوتبال ما باشد؛ فقط در اين صورت است كه مشكلاتمان 

حل مي شود و مي توانيم در فوتبال رشد كنيم.«

روي مسائل فرهنگي بيشتر كار كنيد 
حواشي پيش آمده در مسابقات فوتبال 
و فوتس��ال باعث ش��د تا بالاخره رئيس 
خنده روي فدراس��يون ب��ه مديران زير 
دست خود دستور كار بيشتر روي مسائل 
فرهنگي را صادر كند. علي كفاشيان در 
حاشيه افتتاح ساختمان جديد سازمان 
ليگ فوتس��ال گفت: »اعتقاد من اين است كه بايد روي مسائل 
فرهنگي كار شود و با خاطيان برخورد بسيار قاطع صورت بگيرد 
تا شاهد رش��د فرهنگ پهلواني و ورزشي در باش��گاه ها باشيم، 
اينقدر كه باشگاه ها خودش��ان با خاطيان برخورد كنند.« بايد 
ديد با اولتيماتوم جناب رئيس، آيا باز هم ش��اهد بي اخلاقي در 
ميدان  هاي فوتبال و فوتس��ال خواهيم بود ي��ا كار بايد فراتر از 

دستور انجام شود. 

سعيد احمديان

غلام محمدي

 كارشناس كشتي

تلاش عربستان براي منزوي كردن ايران

بازي كثيف آل سعود در زمين فوتبال
دنيا حيدري
    گزارش

هفته 17 ليگ برتر بسكتبال در حالي امروز پيگيري مي شود كه در 
حساس ترين بازي، دانشگاه آزاد و پتروشيمي به مصاف هم خواهند 
رفت. قطعاً اين بازي از حساس��يت بالايي برخ��وردار خواهد بود. 
دانشگاه آزاد با هدايت مصطفي هاشمي كه با بردهاي اخيرش به رده 
سوم رسيده، ميزبان پتروشيمي است كه با هدايت مهران شاهين 
طبع، صدر جدول را براي خود كرده و قصد ندارد آن را به تيم ديگري 

واگذار كند. در ديگر بازي نفت آبادان با ش��يميدر تهران مسابقه 
مي دهد و شهرداري اراك به تبريز سفر مي كند تا برابر شهرداري 
اين شهر به ميدان برود. در ديگر ديدارها شهرداري گرگان ميزبان 
ثامن مشهدي است كه با آمدن مهران حاتمي هنوز سروسامان پيدا 
نكرده است. نيروي زميني نيز بعد از برد برابر نماينده مشهد و صعود 

به رده هشتم جدول، ميزبان آينده سازان خواهد بود.

مهمات تيراندازي ترخيص شد
آنقدر ملي پوشان از وضعيت موجود و كمبود فشنگ انتقاد كردند تا 
بالاخره حدود هشت ماه قبل از المپيك مهمات تيراندازان رسيد. 
تيرانداران كه هميشه در تمريناتشان از كمبود فشنگ مي ناليدند و 
قرار است براي مسابقات كسب سهميه در هند تير بيندازند، ديروز 
مهماتشان كه در گمرك مانده بود، با دستور وزير ورزش ترخيص 
ش��د. نواب نوري، دبير فدراس��يون تيراندازي گفت: »مهم ترين 
مشكل ما در خصوص مهمات 022 بود كه ترخيص شد. اميدواريم 

به لحاظ تمريني، ملي پوشان ديگر دغدغه اي نداشته باشند.«

اميدوارم در پاراالمپيك ركوردي رؤيايي بزنم 
مرد طلايي وزنه برداري جانبازان و معلولان جدي تر از هميش��ه 
تمرينات خ��ود را زير نظر مربي��ان تيم ملي انج��ام مي دهد و با 
لبخندهاي هميشگي اش باعث افزايش روحيه ديگر وزنه برداران 
مي شود. س��يامند رحمان مي گويد:»با كمك خدا و دعاي خير 
مردم و تلاش��ي كه با تمام توانم انجام مي ده��م در پاراالمپيك 
براي كس��ب مدال طلا و ثبت يك ركورد رؤيايي تلاش خواهم 
كرد. اميدوار در اين اردوها به آمادگي صددرصد برسيم؛ چراكه 

مسابقات پاراالمپيك در سطح بالايي برگزار مي شود.«

جدال دانشگاه آزاد و پتروشيمي در هفته 17 ليگ برتر بسكتبال

عربستاني ها نزده مي رقصند و حالا شكست هاي سياسي سران آل سعود بهانه 
خوبي براي گربه رقصاني دوباره سعودي ها و تلاش آنها براي به انزوا كشاندن ايران 
از طريق ورزش شده است.  تنش در روابط ايران و عربستان، بار ديگر بهانه اي دست 

سران باشگاه هاي عربستاني داده تا با سوء استفاده از اين شرايط، كارشكني كنند. 
به طوري كه اعلام كرده اند در ليگ قهرمانان آسيا مقابل تيم هاي ايراني در داخل 
ايران، بازي نخواهند كرد: »نه ما به ايران مي رويم، نه آنها به عربستان بيايند.«

روزي خاطره انگيز براي كودكان كار
ديدارهاي خيرخواهانه كوچك و بزرگ نمي شناس��د، ديروز بود كه تيم 
نونهالان آكادمي كيا در ورزشگاه باباخاني تهران به مصاف تيم كودكان 
كار رفت تا مهدوي كيا از همين ابتداي كار به ش��اگردان نونهالش درس 
كارهاي خير بدهد. مهدوي كيا هم كه در آلمان به موش��ك هامبورگ 
مشهور شده بود، در اين ديدار خيرخواهانه با تيمش شركت كرد تا لحظات 
خاطره انگيزي براي كودكان كار ثبت شود. او پس از اين بازي گفت: »ما بايد 
هرچند ماه يك بار چنين ديدارهاي خيرخواهانه اي را انجام دهيم، ضمن 
اينكه اگر استعدادي را در بين كودكان كار شناسايي كنيم به آكادمي خود 

مي آوريم. امروز هم تيم كودكان كار يك بازيكن خيلي خوب داشت.«

ارسلان كاظمي سرباز است
در حالي كه ديروز ارس��لان كاظمي، ملي پوش بسكتبال گفته بود 
مشكلي براي سربازي ندارد، اما سردار مهرعلي باران چشمه، رئيس 
سازمان تربيت بدني نيروهاي مسلح كشور گفت:»ارسلان كاظمي 
اجازه خروج از كشور ندارد و بايد وضعيت سربازي اش را مشخص كند. 
كاظمي دو سال پيش به ايران آمد و مدعي بود كه دانشجو است. با اين 
شرايط توانست در ليگ ايران بازي كند و پس از پايان مسابقات از كشور 
خارج شد. حالا اين ملي پوش به كشور برگشته و مي خواهد بازي كند، 

اما او الان مشمول خدمت مقدس سربازي است و حق بازي ندارد.«

وحيد صابري
   منهاي فوتبال

كمبود بودجه فقط مختص ورزش نيست
در حالي كه انتقادات زيادي درباره كمبود بودجه از س��وي رؤساي فدراسيون ها 
ش��نيده مي ش��ود، اما دبير كل كميته ملي المپيك حرف هاي ديگري به زبان 
مي آورد. چند روزي اس��ت كمبود بودج��ه، تمرينات وزنه ب��رداران را تعطيل و 
فريادهاي اعتراض از فدراسيون كش��تي را بلند كرده است، اين در حالي است 
كه تا به حال عنوان مي شد بودجه بيشتر فدراسيون ها پرداخته شده است. 
ديروز شاهرخ شهنازي گفت: »كميته ملي المپيك بنا بر وظيفه ذاتي 
خود از فدراسيون هاي المپيكي حمايت مادي و معنوي خواهد داشت 
و در اين راس��تا از هيچ تلاش��ي فروگذار نمي كند. طي پيگيري هاي 
به عمل آمده بخش جديدي از بودجه به حساب كميته المپيك واريز 
مي شود.تمامي اقشار جامعه در جريان وضعيت اقتصادي قرار دارندو 
كمبود بودجه فقط مختص ورزش نيست و تمامي ارگان ها با آن روبه رو 
هستند و مديريت ما نيز مديريت بودجه مبني بر اقتصاد مقاومتي است.  
بودجه مختص فدراسيون ها به محض دريافت از خزانه، بلافاصله در اختيار 
فدراسيون ها قرار مي گيرد تا آنان بتوانند برنامه هاي آماده سازي تيم هاي 

خود را پيگيري كنند.« 

كشتي گيران در آذربايجان؛ فدراسيون در خواب 
تعداد زيادي از كشتي گيران ايراني در رقابت هاي قهرماني كشور جمهوري آذربايجان روي 

تشك رفتند. به نظر مي رسد حضور ورزشكاران ايراني در رقابت هاي كشوري جمهوري 
آذربايجان از جمله در كشتي و تكواندو به يك اپيدمي تبديل شده است. رقابت هاي كشتي 

قهرماني جمهوري آذربايجان آخرين ميداني است كه تعدادي از كشتي گيران ايران 
در آن شركت كرده اند؛ مسئله اي كه به نظر مي رسد بيشتر جنبه خودنمايي 

و نشان دادن توان فني از سوي اين ورزشكاران به مشتريان دست به نقد 
آذربايجاني باشد البته عليرضا رضايي با رد تمام اين موارد مي گويد:»اين 
كشتي گيران قصدي براي گرفتن تابعيت آذربايجان نداشتند و در 
اين مسابقات نيز به عنوان ميهمان ش��ركت كردند. اين رقابت ها 
به عنوان يك تورنمنت بوده و سال هاي پيش نيز كشتي گيران 
ايراني در آن شركت كرده  بودند و در مجموع مشكلي بابت حضور 
آنها در اين مسابقات نبوده است.« اما به هر حال با اين اتفاقي كه 
افتاده نبايد تعجب كرد اگر اين كشتي گيران در آينده با دوبنده 
آن وقت است كه بايد به رضايي  آذربايجان روي تشك بروند، ْ

و فدراسيون نشينان گفت خسته نباشيد. 


